

Бібліографія до виставки газетних публікацій: «**Микола Василенко – український вчений, політичний і громадський діяч**», до 150-річчя від дня народження:

1895 рік.

1. Памяти Грановского / **Н. В.** // Киевское слово. – Киев, 1895. – 3 окт. – С. 1.
2. По поводу пятидесятилетия со дня рождения Н. Н. Златовратского / **Н. В.** // Там само. – 1895. – 4 дек. – С. 1.
3. Памяти Ушинского / **Н. В.** // Там само. – 1895. – 21 дек. – С. 2, 3.

1906 рік.

4. Перші загальні збори Київської «Просвіти»: [виступи **М. Василенка** Б. Грінченка, С. Шемета] // Громадська думка. – 1906. – 27 черв. – С. 3, 4.

1911 рік.

5. **Василенко Н.** Селяне й кріпацтво на Україні / **Н. Василенко** // Рада. – Київ, 1911. – 18 февр. – С. 2, 3 ; 19 февр. – С. 2, 3.
6. **Василенко Ник.** К 200-летию сената (22 февраля 1711 г. – 22 февраля 1911 г.) / **Ник. Василенко** // Киевская мысль. – Киев, 1911. – 22 февр. – С. 2.
7. Українське Наукове Товариство: [доповідь **М. П. Василенка**: «Кріпацтво і реформа 19 лютого 1861 р. на лівобережній Україні»] // Рада. – Київ, 1911. – 23 лютого. – С. 3.
8. **Василенко Ник.** Пятидесятилетие могилы Т. Г. Шевченко (10 мая 1861 г. – 10 мая 1911 г.) / **Ник. Василенко** // Киевская мысль. – Киев, 1911. – 10 марта. – С. 1, 2.
9. В Українському Науковому Товаристві: [доповідь **М. П. Василенка**: «М. І. Житецький, як співробітник «Киевской старины»] // Рада. – Київ, 1911. – 10 берез. – С. 2, 3.
10. Вороний М. В «Українському Науковому Товаристві»: [про доповідь **М. Василенка** щодо кріпацтва і реформи 19 лютого 1861 р. на Україні] // Микола Вороний // Там само. – Київ, 1911. – 11 марта. – С. 3.

1912 рік.

11. **Василенко Ник.** Н. В. Лысенко / **Ник. Василенко** // Киевская мысль. – Киев, 1912. – 26 окт. – С. 3.
12. **Василенко Ник.** Легенды об императоре Александре I и Федоре Кузьмиче. (По поводу книги кн. В. В. Барятинского «Царственный мистик») / **Ник. Василенко** // Там само. – Киев, 1912. – 20 дек. – С. 3, 4 ; 23 дек. – С. 3, 4.

13. **Василенко Ник.** Иллюстрированная история Украины на русском языке: [рецензія на книгу М. Грушевського] / **Ник. Василенко** // Там само. – 1912. – 21 дек. – С. 3, 4. – Библиографические заметки.

1913 рік.

14. Новый исторический журнал: [про московський журнал «Голос минувшого»] / **Н. В.** // Там само. – 1913. – 20 апр. – С. 2.
15. **Василенко Ник.** Русский историко-культурный атлас по русской истории: [рецензія] / **Ник. Василенко** // Там само. – 1913. – 27 апр. – С. 5. – Новые книги.

1914 рік.

16. **Василенко Ник.** «История украинского казачества, до соединения с московским государством» проф. М. Грушевского : [рецензія] / **Ник. Василенко** // Там само. – Киев, 1914. – 25 янв. – С. 5.
17. **Василенко Ник.** Новое сочинение об Императоре Павле I: [рецензія на книгу К. Валишевського] / **Ник. Василенко** // Там само. – 1914. – 24 янв. – С. 3, 4. ; 30 янв. – С. 2. – Новые книги.

1915 рік.

18. **Василенко Ник.** Девятсотлетие смерти князя Владимира Святого / **Ник. Василенко** // Там само. – 1915. – 15 июля. – С. 2.

1917 рік.

19. Заместители народных учителей: [наказ м-ва нар. освіти попечителю кiev. учб. округу **М. Василенку** щодо працевлаштування учителів, котрі повертаються з фронту] / Южная газета. – Киев, 1917. – 12 авг. – С. 3.

1918 рік.

20. Накази Гетьмана Всієї України. 3-го травня 1918 року № 1. Згідно з статтею 3-ю Закону про Тимчасовий Державний Устрій Української Держави призначаю: Міністр Народньої Освіти і т. в. об. Міністра Закордонних Справ **М. П. Василенко** / Гетьман Всієї України Павло Скоропадський. Державний секретар Михайло Гижицький // Державний вістник. – Київ, 1918. – 16 трав. – С. 2

- 21.**М. Василенкові** та Д. Дорошенкові: [про цензуру в газетах та необхідність прийняття закону про пресу] // Нова Рада. – Київ, 1918. – 16 черв. – С. 1.
- 22.Народні вчителі у **М. Василенка** // Там само. – Київ, 1918. – 18 лип. – С. 2.
- 23.Лист С. О. Сірополка до **М. П. Василенка** // Там само. – 1918. – 23 лип. – С. 2.
- 24.Подяка **М. Василенка** С. Єфремову і Стебницькому: [за їх рішення передати майбутній Укр. Академії Наук колекцію і б-ку професора Вовка, та створення з колекції окремих відділів при Нац. музеї та Нац. б-ці] // Там само. – 1918. – 3 серп. – С. 2.
- 25.Закон про асигнування двохсот тисяч карбованців в розпорядження Міністра Народньої Освіти та Мистецтва на початкові видатки по організації Української Академії Наук у Києві. Ухвалений Радою Міністрів / Голова Ради Міністрів Ф. Лизогуб. Міністр Народньої Освіти та Мистецтва **М. Василенко**. Затверджую Павло Скоропадський 26 липня 1918 року. Посвідчив: Державний секретар Сергій Завадський // Державний вістник. – Київ, 1918. – 4 серп. – С.3.
- 26.Ухвалений Радою Міністрів закон про обов'язкове навчання української мови і літератури, а також історії та географії України по всіх середніх школах / Затверджую Павло Скоропадський. 1 серпня 1918 року м. Київ. Посвідчив: Державний секретар Сергій Завадський. Голова Ради Міністрів Ф. Лизогуб. Міністр Народньої Освіти та Мистецтва **М. Василенко** // Там само. – 1918. – 8 серп. – С. 1.
- 27.Ухвалений Радою Міністрів закон про утворення фонду «Національної бібліотеки Української Держави» / Затверджую Павло Скоропадський. 2 серпня 1918 року м. Київ. Посвідчив: Державний секретар Сергій Завадський. Голова Ради Міністрів Ф. Лизогуб. Міністр Народньої Освіти та Мистецтва **М. Василенко** // Там само. – 1918. – 8 серп. – С. 2.
- 28.Закон про Державний Університет. Ухвалений Радою Міністрів закон перетворення Київського Народнього Українського Університету в Київський Державний Український Університет / Затверджую Павло Скоропадський. 17 серпня 1918 року м. Київ Голова Ради Міністрів Ф. Лизогуб. Міністр Освіти **М. Василенко** // Там само. – 1918. – 6 жовт. – С. 4, 5.
- 29.Відкриття українського університету: [промова **М. Василенка** на відкритті університету] // Нова Рада. – Київ, 1918. – 8 жовт. – С. 2.
- 30.Відкриття Українського Державного Університету. Промова міністра освіти сенатора **М. Василенка** // Відродження. – Київ, 1918. – 8 жовт. – С. 3–5.

- 31.Письмо **Н. П. Василенко** министру председателю Ф. А. Лизогубу: [про міжнародне становище України, чи буде вона сомост. державою, чи увійде до складу Росії] // Русский голос. – Киев, 1918. – 17 окт. – С. 4.
- 32.До заснування Української Академії Наук: [про розгляд на засіданні Ради Міністрів 18 жовт. 1918 р. пояснюв. записки **М. Василенка**, щодо законопроекту про заснування в Києві Укр. Академії наук] // Нова Рада. – Київ, 1918. – 20 жовт. – С. 2.
- 33.Українська Академія Наук у Києві: [про подання у Раду Міністрів пояснювальної записки **М. Василенка**, щодо заснування Укр. Академії наук у Києві] // Відродження. – Київ, 1918. – 22 жовт. – С. 4 ; Нова Рада. – Київ, 1918. – 25 жовт. – С. 2. – В міністерствах
- 34.Обіжник міністерства освіти / підписав: Управ. Мін. Осв. Міністр, сенатор **М. Василенко** // Відродження. – Київ, 1918. – 24 жовт. – С. 4, 5.
- 35.**Василенко Микола** (б.у. Міністр народної освіти й мистецтва, сенатор). Українська Академія: [пояснення **М. Василенка** щодо переносу дати засідання комісії у справі законопроекту про Академію наук у Києві] // Там само. – 1918. – 25 жовт. – С. 3.

1921 рік.

- 36.Кримський А. Всеукраїнська Академія Наук: [про діяльність Української Академії наук та обрання її Президентом **М. П. Василенка**] / А. Кримський // Вісти Київського Губернського Виконавчого Комітету Рад. – Київ, 1921. – 12 листоп. – С. 2.

1924 рік.

- 37.Великий політичний процес у Києві: [у процесі київського «Центру Дій» висунуто звинувачення **М. П. Василенку**, бувшому президенту Укр. Академії наук (1921 р.)] // Діло. – Львів, 1924. – 16 берез. – С. 2.
- 38.До справи «Центру Дій»: [звинувачення висунуте судовим процесом « Центру Дій» **М. Василенку**] // Більшовик. – Київ, 1924. – 18 берез. – С. 3.
- 39.Земляк І. Справа Київського краєвого «Центру Дій»: [про вчених причетних до справи, зокрема **М. Василенка**] / І. Земляк // Там само. – 1924. – 20 берез. – С. 3.
- 40.Досить крові! В обороні акад. **Миколи Василенка** // Діло. – Львів, 1924. – 21. берез. – С. 1.
- 41.Справи Київського «Центру Дій». Допит підсудних про їх винуватість. Клопотання оборонців: [захисник **М. Василенка** надав довідки про стан його здоров'я] // Більшовик. – Київ, 1924. – 22 берез. – С. 2.

- 42.Справи Київського «Центру Дій». Допит **Миколи Василенка** // Там само. – 1924. – 28 берез. – С. 2, 3 ; 29 берез. – С. 2, 3.
- 43.Справа Київського «Центру Дій» Промова прокурора тов. Михайленка: [звинувачення на адресу **М. Василенка**] // Там само. – 1924. – 4 квіт. – С. 2, 3.
- 44.Справа Київського «Центру Дій». Останнє слово підсудних: [слово **М. Василенка**] // Там само. – 1924. – 8 квіт. – С. 2.
- 45.Справа Київського «Центру Дій». Вирок іменем УСРР: за ст. 60 і 62 Карного кодексу визнати винним в діяльності контрреволюційної організації **Василенка Миколу**] // Там само. – 1924. – 9 квіт. – С. 2.
- 46.Протест київського робітництва і вчених проти нахабства Пуанкаре. Заява засуджених в справі Київського «Центру Дій»: [заява засуджених, щодо телеграми Голови Ради Міністрів Франції Пуанкаре з проханням про полегшення кари вченим, зокрема **К. Василенку і М. Василенку**] // Там само. – 1924. – 12 квіт. – С. 2.
- 47.Довколо процесу «Центру Дій». Одеські професори про засуджених професорів // Там само. – 1924. – 13 квіт. – С. 2.
- 48.Київський процес: [про **М. Василенка**] // Діло. – Львів, 1924. – 15 квіт. – С. 2, 3.
- 49.Тов. Скрипник про перегляд справи КОЦД: [про можливість вжити пролетарську милість, щодо засуджених, зокрема **М. Василенка**] // Більшовик. – Київ, 1924. – 30 квіт. – С. 3.

2013 рік.

- 50.Шемшученко Ю. Біля джерел: [про **М. Василенка**] / Ю. Шемшученко // Голос України. – Київ, 2013. – 26 листоп. – С. 10.